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Certification of workplaces for working conditions at the woodworking enterprises shows that one of the major 
harmful factors of production is the production noise created by the woodworking equipment. Noise characteristics of 
woodworking machines depend on conditions of cutting of wood as the noisiest technological process of processing 
of wood is cutting process. The theoretical analysis of emergence of noise of the machine when cutting wood allows 
only in general qualitatively to determine a dependence of sound power on change of power parameters of cutting. In 
work it is suggested about direct proportionality of the radiated sound power from the energy spent for cutting of wood. 
Dependences of change of noise characteristics of machines on change of conditions of cutting of wood are as a result 
received. Amendments on change of levels of sound power of the machine in decibels are consolidated in look-up tables.
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В статье рассмотрены существующие методы оценки воздействия на окружающую среду, с точки зрения 
возможности их использования для анализа различных систем и методов управления отходами. Управление 
отходами является комплексной задачей, и для того чтобы принять правильное решение в этой области, необ-
ходимо использование различных качественных и количественных методов оценки, которые помогут  тщатель-
но проанализировать существующую обстановку и те последствия, которые наступят в результате принятых 
решений. Поскольку в России управление отходами находится на самом начальном уровне, необходимо мак-
симально использовать и учитывать накопленный опыт, в частности опыт Европейских стран, которые начали 
заниматься этой проблемой уже несколько десятилетий назад.
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The article considers the widely used in the European Union, assessment methods on the environment. Accent 
is placed on the possibility of using these methods to assess the various systems and methods of waste management. 
In recent years, Russia pays more attention to the problems associated with waste generation and their disposal and 
recycling, as well as their impact on the environment. Waste management is a complex task, and to take the right 
decision in this area, you must use a variety of qualitative and quantitative methods of evaluation. It helps to thoroughly 
analyze the current situation and the consequences that will come as a result of the decisions taken. As the Russian 
Waste Management is on a very basic level, we need to make the most of the experience of European countries that 
have begun to address this problem for several decades.
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Урбанизация характеризуется ростом населения городов и натиском городов на окружающую среду. Уро-
вень загрязнения атмосферного воздуха обусловлен высокой антропогенной нагрузкой на атмосферу, связан-
ной с эксплуатацией автотранспортных средств, объектов добывающей и перерабатывающей промышленно-
сти, электороэнергетики, а также предприятий стройиндустрии. В статье приведены результаты мониторинга 
лихенобиоты г. Элисты, включающего зонирование на основе индикаторных видов и картирование по числу 
видов лишайников, а также сравнительный анализ городской лихенобиоты г. Элисты, в различающихся по сте-
пени загрязнения местообитаниях, в градиенте окраина – город. На основе анализа полученных характеристик 
разработана региональная шкала чувствительности эпифитных лишайников к загрязнению.


